
Rondvraag naar aanleiding van sterfte bijen 
Vorig jaar juni stelden wij als de fractie PvdD een mondelinge rondvraag over de 
uitzonderlijke hoge bijensterfte in onze provincie, met verwijzing naar een aantal artikelen 
die daarover verschenen. Vorig jaar had maar liefst 41,6 procent van de bijen het niet 
overleefd (ten opzichte van landelijke gemiddelde (25,6). Het was de hoogste wintersterfte 
sinds 2010. 
 
Inmiddels zijn we een jaar verder en is de bijensterfte zo mogelijk nog dramatischer dan vorig 
jaar, en opnieuw is de sterfte veel hoger dan in het rest van het land. Een kwart van de 
bijenvolken heeft het niet overleefd, iets wat in de afgelopen 50 jaar niet eerder is 
voorgekomen volgens Bee Foundation: uit een rondgang langs 140 imkers met 1.025 
bijenvolken blijkt 56 procent een relatief hoge sterfte te hebben. 
 
Uit monsters blijkt dat de bijen aan vergiftigde honing zijn gestorven. In de genomen 
monsters waren in totaal zijn er 35 verschillende pesticiden in de honing gevonden. Elf 
bestrijdingsmiddelen zijn daarvan niet toegelaten in Nederland omdat ze zo giftig zijn. 
 
Omdat onze actualiteitenmotie naar aanleiding van uitzonderlijke hoge bijensterfte in onze 
provincie niet is meegenomen op de SV van 24 april jl stellen wij hier graag de volgende 
vragen aan GS: 

- Hoe kan het dat de sterfte onder bijen in de provincie Utrecht zoveel hoger is dan in 
andere provincies? 

- Hoe is het mogelijk dat zoveel giftige bestrijdingsmiddelen in de honing zijn 
teruggevonden?  

- Heeft GS zicht op de bronnen van deze pesticiden, inclusief de giffen die in Nederland 
verboden zijn vanwege de hoge giftigheid? Wat gaat GS doen om deze bronnen te 
achterhalen? Welke sancties kunnen worden opgelegd/welke maatregelen kunnen 
worden genomen wanneer bronnen zijn geïdentificeerd?  

- Wat zijn de risico’s voor de volksgezondheid als het gaat om het consumeren van 
honing waar zeer giftige pesticiden in zitten? 

- Heeft GS zicht op de sterfte onder andere (wilde) bestuivers van groente en fruit? 
- Wat zijn de risico’s voor groente- en fruittelers als het gaat om het voortbestaan van 

hun bedrijf als de hoge sterfte van wilde en gehouden bestuivers niet wordt 
teruggedrongen?   

- Heeft GS contact opgenomen met de betrokken imkerorganisaties en 
onderzoeksgroepen? Gaat de provincie onderzoek doen/onderzoek ondersteunen 
naar de oorzaak van de bijensterfte? 

- Wat GS doen om de uitzonderlijk hoge bijensterfte in de Provincie Utrecht zo snel 
mogelijk terug te dringen?  
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